
Prosadili jsme nařízení  
proti „šmejdům“ 

Zastupitelstvo v Dobřejo-
vicích schválilo na začát-
ku dubna nařízení, kterým 

zakazuje podomní a pochůzko-
vý prodej v obci. Stalo se tak na 
základě návrhu, který mu před-
ložili zastupitelé z SNK Moder-
ní Dobřejovice. Obec tak má nyní 
v ruce důležitý nástroj k postiho-
vání podvodníků, pro které se vži-
lo v celé České republice nelicho-
tivé pojmenování „šmejdi“.

„Kontaktoval mne jeden z ne-
mile překvapených obyvatel Dob-
řejovic a postěžoval si, jak tako-
vým podvodníkům bláhově uvěřil 
a teď za to již zaplatil několik ti-
síc korun,“ uvedl Martin Sklenář 
z SNK Moderní Dobřejovice. O co 
šlo? Onoho muže navštívil člo-
věk, který ho informoval o mož-

nosti změnit dodavatele energií. 
Poté předložil k podpisu formu-
lář, o němž tvrdil, že se jedná 
pouze o potvrzení, že návštěvu 
uskutečnil. Ovšem lhal. Ve sku-
tečnosti nechal muži podepsat 
plnou moc k zastupování při za-
jištění přechodu k jinému doda-
vateli energií. Ten se nestačil di-
vit, když jej kontaktoval stávající 
dodavatel energií s otázkou, proč 
mění dodavatele. A poté již ná-
sledoval běžný scénář, poplatky 
za předčasné ukončení smlou-
vy, výdaje za právníky a spousta 
nervů a času při řešení této ne-
příjemné situace. „A protože to 
nebyl v Dobřejovicích jediný pří-
pad řádění nekalých prodejců če-
hokoliv, vypracovali jsme návrh 
nařízení, které jim to výrazně ztí-

Úvodník
Dámy a pánové, milí sousedé. Ta-
ky máte pocit, že s nastupujícím 
jarem a  větším počtem sluneč-
ných dnů se lidem zlepšuje nála-
da, více se na sebe usmívají a jsou 
na sebe přece jenom o trochu mi-
lejší? Já to nyní zažívám stále čas-
těji a jsem tomu moc ráda. Pojď-
me se tedy bavit a radovat se ze 
života. A třeba hned 30. dubna 
na tradičních čarodějnicích spoje-
ných se stavěním májky. Připravi-
li jsme pro vás tentokrát i zpestře-
ní v podobě návštěvy populárního 
pohádkového čerta i čarodějnice 
v jedné osobě – herečky Yvetty 
Blanarovičové. Pro děti si připra-
vila také hudebně-zábavný pro-
gram s odměnami. A domluvili 
jsme se s ní i na autogramiádě. Na 
květen pak chystáme další Večer 
s muzikou, tentokráte za dopro-
vodu heligonek ze Psár. Zastupite-
lům SNK Moderní Dobřejovice se 
podařilo  prosadit zákaz podom- 
ního a pochůzkového prodeje 
v naší obci. Stále častěji ho totiž 
zneužívají ke klamání důvěřivých 
lidí různí podvodníci. Nové výher-
ce má i další křížovka z našich no-
vin. Moc jim blahopřejeme. Potěší 
nás také, když nám budete prů-
běžně psát své náměty a postře-
hy, co by se v obci mělo změnit, 
vylepšit anebo vybudovat. Poděl-
te se i o své názory na dění v ob-
ci. Pojďme si nejen pro jaro udělat 
Dobřejovice příjemnými. Pokud 
k vaší dobré pohodě přispěje i to-
to vydání novin, budeme moc rá-
di. Milí sousedé, přeji vám příjem-
né čtení.

Jolana Jozová
předsedkyně spolku

ží,“ dodal. Novým nařízením obce 
jsou nyní zakázány všechny formy 
pochůzkového a podomního pro-
deje – tedy takového, kdy různí 
„obchodníci“ chodí od bytu k by-
tu a od domu k domu s nabídkou 
například prodeje levného uhlí, 
dříví, masa nebo se snaží obyva-
tele získat přemlouváním ke změ-
ně dodavatele plynu či elektřiny. 
„Nařízení se naopak nevztahuje 
na předem ohlášený a Obecním 
úřadem Dobřejovice schválený 
prodej zboží a poskytování služeb 
při různých sportovních, kultur-
ních nebo společenských akcích 
a slavnostech, v pojízdných pro-
dejnách a při stánkovém prodeji 
a ohlášené veřejné sbírky,“ dopl-
nila Pavla Mikušková (SNK Mo-
derní Dobřejovice). n

JAK SE BRÁNIT?
Obrana proti podomnímu prodeji je jed-
noduchá – nepouštět neznámé lidi do by-
tu, prověřovat jejich identitu a nic nepo-
depisovat mezi dveřmi. To se snadno říká, 
ale v praxi se hůř dělá, pokud před se-
bou máte profesionálního proškoleného 
obchodníka, jehož hlavním cílem je pro-
dat. V mnoha městech a obcích České re-
publiky je podomní prodej zakázán obec-
ní vyhláškou nebo nařízením. Pokud u vás 
přesto podomní prodejci zvoní, obraťte se 
na obecní policii (tel. 739 156 156) nebo 
na obecní úřad (tel. 607 058 184). Pro-
dejcům, kteří zákaz porušují, hrozí nyní 
v Dobřejovicích pokuta desítek až stovek 
tisíc korun.
Prodej elektřiny nebo plynu neprobíhá 
ale jen přímo. Častými nabídkami slev 
vás mohou někteří dodavatelé obtěžovat 
i po telefonu. V takovém případě se mů-
žete obrátit na svého telefonního operáto-
ra, který je povinen v souladu se zákonem 
o elektronických komunikacích na žádost 
svého účastníka a na jeho náklady zajis-
tit službu identifikace účastnického čísla, 
z něhož bylo voláno. Se získanými údaji se 
také můžete obrátit na Policii ČR.

SPOLEK MODERNÍ DOBŘEJOVICE vás zve na tradiční

PÁLENÍ 
ČARODĚJNIC
TENTOKRÁT S YVETTOU BLANAROVIČOVOU

Kdy: v pondělí 30. dubna

Kde: v prostoru skály u rybníka Skalník

PROGRAM: 

16:00  ZAČÁTEK AKCE
16:30  Z POHÁDKY DO POHÁDKY - soutěžně zábavný program pro malé i velké 

S Yvettou BlanaroviČovou, kterou znáte jako veselého čertíka z pohádky 
Zdeňka Trošky Princezna ze mlejna, spojený S AUTOGRAMIÁDOU. 

18:00  zdobení a slavnostní vztyčení májky

18:30  tanec čarodějnic okolo připravené hranice 

19:30  ZAPÁLENÍ HRANICE S ČARODĚJNICÍ

�	Závod v letu na koštěti
�	Masky čarodějnic, kouzelníků 

a jiných příšerek čeká opět sladká odměna -
�	Opékání buřtů na malých 

ohních 
�	Občerstvení s posezením 

je zajištěno 
�	Bohatý program pro děti 

i dospělé 

www.modernidobrejovice.cz
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Pro skomírající Spolkový 
dům mají Moderní 
Dobřejovice efektivnější 
řešení.

Dobřejovický Spolkový dům 
je bohužel pro obec časo-
vanou bombou, která hro-

zí, že v blízké budoucnosti na-
plno „exploduje“. Doba odpalu 
stanovená na 15 let začala odti-
kávat v roce 2015, kdy si tehdej-
ší vedení obce objekt pronajalo. 
Od té doby měsíčně pronajíma-
teli platí z rozpočtu obce 35 000 
korun. Soukromý objekt navíc 
nákladně zrekonstruovalo také 
z obecních peněz.  A uzavřená ná-
jemní smlouva obsahuje i penále 
za předčasné ukončení smlouvy 
v řádu stovek tisíc korun.

„Když sečteme investice do ci-
zího majetku za 3,6 milionu ko-
run a připočteme dalších 6,3 mi-
lionu korun, které za 15 let obec 
zaplatí na nájemném, člověk se 
musí ptát, zda je toto opravdu 
hospodárné nakládání s obecní-
mi penězi. Zda by obec za ně na 
některém z obecních pozemků ne-
vybudovala vlastní Spolkový dům 
s využitím dotací. A to navíc ne-
musí být suma konečná. Za dobu 
trvání pronájmu do cizího areá-
lu obec jistě nějaké peníze vloží,“ 
poukazuje na diskutabilní počí-
nání vedení obce zastupitel za 
SNK Moderní Dobřejovice Martin 
Sklenář. Objekt, ve kterém dnes 
Spolkový dům sídlí, býval za mi-
nulého režimu mateřskou ško-
lou. Nyní je v soukromých rukou 
a před pronájmem sloužil jako 
prodejna kuchyní.

Vztah k cizímu domu lidé 
stejně nemají

Spolkový dům má být spole-
čenským prostorem nabízejícím 
příjemné prostředí pro setkává-
ní obyvatel obce. Přes všechny 
investice obce si navíc lidé do 
Spolkového domu cestu bohužel 
nenašli. „Netáhne je to tam. Mož-

ná je to i proto, že tu není příjem-
né prostředí a chybí i slibovaná 
kavárna. Vytíženost Spolkového 
domu je tak značně problematic-
ká a vynaložené peníze do rekon-
strukce a placení nájmu se moc 
nevyplácejí,“ míní Pavla Mikuš-
ková, zastupitelka obce za SNK 
Moderní Dobřejovice. Dodala, že 
v současné době je průměrná tý-
denní vytíženost Spolkového do-
mu zhruba dvacet hodin. O ty se 
dělí knihovna, výtvarný a kera-
mický kroužek, cvičení jógy a pi-
lates. „Je samozřejmě dobře, že 
alespoň těmito aktivitami objekt 
žije,“ uvedla.

Vedení obce, reprezentované 
tehdy starostou Jiřím Kappelem 
a jeho zástupcem Janem Krejčím, 
si například před rozhodnutím 
o nevýhodném pronájmu Spolko-
vého domu vůbec nezjistilo me-
zi spolky, zda o využití prostorů 
budou mít zájem, zda je naplní 
a jestli mají dostatek kapacity na 
častější pořádání kulturních akcí 
a setkání. Zastupitel Martin Skle-
nář byl při tehdejším hlasování 
proti takto nepřipravenému pro-
jektu, který prosazovali. „Nájem 

Nekoncepční 
„spolkový“ propadák 

je na patnáct let, nikdo z vedení 
obce neodpověděl, co bude poté. 
Co když vlastník zvýší po vyprše-
ní smlouvy nájem na neúnosnou 
částku, obec z domu odejde a veš-
keré investice z veřejných pro-
středků tak vyletí oknem? Takto 
se zodpovědný hospodář necho-
vá,“ podotkl Martin Sklenář. 

Postavme s dotací vlastní 
multifunkční objekt

Martin Sklenář s Pavlou Mi-
kuškovou od počátku navrhoval 
smysluplnější řešení. „Mnohem 
efektivnější by bylo využití po-
zemku, který je ve vlastnictví ob-
ce hned vedle fotbalového hřiš-
tě. Tady by obec za pomoci peněz 
z dosažitelných dotací mohla po-
stavit vlastní multifunkční objekt 
s prostory pro spolky, kulturu 
i sportovce. Tedy řešení takzva-
ně na míru s ohledem na skuteč-
né potřeby. Jako například může 
posloužit obec Vestec, která po-
stavila obdobný objekt převáž-
ně z dotací,“ upozornil Martin 
Sklenář a dodal: „Potřebujeme 
sál, kde by se daly pořádat tře-

ba taneční zábavy. Stejný prostor 
by měl být ale použitelný i pro 
sport, mnohde velmi dobře fun-
gují například sokolovny. V pat-
ře by mohla sídlit knihovna či by 
tu mohly být klubovny pro spolky, 
prostor pro setkávání seniorů či 
regeneraci fotbalistů.“

Další prostory obec moh-
la pronajmout třeba restaura-
ci, pro masáže, wellness, saunu 
a podobně, čímž by získala i pe-
níze zpět na nezbytné opravy bu-
dovy. „Smysluplný koncept, na 
který by obec mohla získat ev-
ropskou dotaci, jsme předložili 
ostatním zastupitelům, kteří nad 
tím ale mávli rukou a nezabýva-
li se jím. Tomu neříkám odpověd-
ný přístup,“ poznamenal Martin 
Sklenář s tím, že problematiku 
domu je třeba řešit ihned a ne-
čekat, až skončí smlouva o pro-
nájmu. „Musíme být připraveni. 
Může se nám stát, že když nebu-
deme jednat hned, za třináct let 
budou naši potomci opět bez pro-
storu pro kulturní vyžití,“ uvedl 
Martin Sklenář. n

www.modernidobrejovice.cz
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Místostarosta 
Čmolík stále mlčí

Ve Spolkovém domě 
budou závěsy

V obci bude 
dopravní průzkum

Kontrolní výbor 
stále nefunguje

Zastupitelé budou 
vracet odměny

Pozemek pro 
betonárnu  
je mimo hru

Ani na dubnovém jednání zastupi-
telstva obce se zastupitelům z SNK 
Moderní Dobřejovice ani přítom-
ným obyvatelům nepodařilo při-
mět nového místostarostu Martina 
Čmolíka k odpovědi na otázku, jaká 
je jeho náplň práce, za kterou pobí-
rá odměnu 27 613 Kč měsíčně. Ne-
řekl to. A mlčí tak už od února, kdy 
ho zvolili do funkce současný sta-
rosta Jan Krejčí, bývalý starosta Ji-
ří Kappel a zastupitelé Pavel Bro-
tánek a Zbyněk Kudláček (všichni 
z kandidátky SNK Dobřejovice ob-
čanům). Noc nic, třeba se něco kon-
krétního dozvíme o jeho případné 
práci pro obec někdy příště. Ane-
bo vůbec? Uvidíme. V posledním 
Dobřejovickém zpravodaji uveřej-
nil Martin Čmolík své číslo mobilní-
ho telefonu s výzvou, že kdo se ho 
chce na něco zeptat, může mu za-
volat. Zkusíme to tedy po telefonu, 
když na zastupitelstvu nechce od-
povídat.

Dobřejovický Spolkový dům má řa-
du nedostatků a nedomyšlenos-
tí (píšeme o tom na jiném místě 
v tomto vydání Dobřejovických no-
vin). Chybějí v něm například závě-
sy, které by vylepšily akustiku, redu-
kovaly hlučnost a zajistily odstínění 
při pořádaných akcích. Závěsy ale 
už budou. Zastupitel Martin Skle-
nář se rozhodl věnovat více než  
3 700 Kč, které mu obecní úřad za-
pomněl ze zákona zaplatit za jeho 
práci ve výboru betonárna, právě 
na nákup těchto závěsů.

Co byste chtěli v Dobřejovicích vy-
lepšit, změnit nebo vybudovat? 
Napište nám své nápady a postře-
hy. Kdykoliv. Můžete na mailovou 
adresu info@modernidobrejovi-
ce.cz nebo nám svůj vzkaz vhoďte 
do schránky Spolku Moderní Dob-
řejovice, která je umístěná na dob-
ře přístupném místě na adrese: Ko-
šumberk 24 (naproti autobusové 
zastávce). Děkujeme vám.

Náš soused Jan Chvátal doká-
zal zařídit pro obec analýzu do-
pravního zatížení v obci. Zdar-
ma ho udělá prostřednictví firmy  

Ani na dubnovém jednání zastupi-
telstva nebyl zvolen předseda kon-

Na základě zjištění  a násled-
ného návrhu zastupitele Martina 

Výkonný pořizovatel změny územ-
ního plánu obdržel rozhodnutí 
obecního zastupitelstva v Dobřejo-
vicích. Na návrh zastupitelů z SNK 
Moderní Dobřejovice v březnu roz-
hodlo zastupitelstvo o vyřazení 
změny využití pozemku potřebné-
ho pro stavbu betonárky z právě 
probíhající změny územního plánu. 
Znamená to tedy, že do veřejného 
projednání komplexního návrhu 
změny územního plánu Dobřejo-
vic (plánované je ještě před letní-
mi prázdninami) se tento pozemek 
vůbec nedostane. Super zpráva pro 
všechny Dobřejovičáky.

Krátké zprávy
A K T U Á L N Ě

C O  S E  C H Y S T Á

N A P I Š T E  N Á M …

C O  S E  C H Y S T Á

S T A L O  S E

A K T U Á L N Ě

D O B Ř E  V Ě D Ě T

Spolek Moderní Dobřejovice zve na druhý 

VEČER S MUZIKOU

Kdy? 26. května od 18:00
Kde? Spolkový dům

K tanci a poslechu zahrají heligonkáři  
z kapely ŠRAML PARTA ze Psár. 

Těšit se můžete nejen na lidové písně, tanec a zábavu.

Dobřejovické noviny vydává:  
Moderní Dobřejovice, z.s.,  
Na Návsi 26, 251 01 
Dobřejovice, IČO: 03988881. 
Evidenční číslo MK ČR:  
E 23111, periodicita: 
12x ročně. Místo vydání: 
Dobřejovice. Náklad: 400 ks.  
Tisk: Svépomocně.  
Adresa pro zasílání příspěvků: 
Vhazujte do schránky  
na adrese Košumberk 24, 
Dobřejovice.  
Datum vydání: 20. 4. 2018

trolního výboru obce ani jeho další 
členové. Po rezignaci Pavla Brotán-
ka, Martina Čmolíka (stávajících 
místostarostů) a jednoho člena vý-
boru v únoru tohoto roku je kon-
trolní výbor bez předsedy a v po-
čtu, který není usnášeníschopný. 
Otázkou zůstává, proč se nové ve-
dení obce nezabývalo touto otázkou 
v době, když si v únoru „rozdělova-
lo nové funkce v zastupitelstvu“?  
Starosta Jan Krejčí se vyjádřil, že ni-
kdo nemá zájem jít do kontrolního 
výboru, a tak to vypadá, že do pod-
zimních voleb už se nic nezmění. 

Sklenáře provedl finanční výbor 
kontrolu vyplácení odměn ne- 
uvolněným členům zastupitelstva 
obce od počátku funkčního obdo-
bí. Výsledkem kontroly je, že větši-
na zastupitelů bude muset vracet 
neoprávněně vyplacené odměny 
v řádu tisíců korun. Někteří za-
stupitelé naopak nedostávali od-
měnu, která jim náležela. Obec 
tak nebude muset zbytečně platit 
za chyby zaměstnanců a zástupců 
obecního úřadu.

Akustika.cz, v níž je podílníkem, 
další obyvatel Dobřejovic Milan 
Pospíšil. Stane se tak v květnu 
letošního roku. Těšíme se na vý-
sledky. Poslední průzkum doprav-
ního zatížení v obci se totiž usku-
tečnil již před třemi lety. Honzovi 
i Milanovi za nabídku nezištné 
pomoci patří dík.

www.modernidobrejovice.cz
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Kreativní, zapálený, 
důsledný a pro některé 
možná někdy až 
příliš tvrdý. Také ale 
kamarádský a férový. To 
o Martinu Sklenářovi říkají 
lidé, kteří ho blíže znají, 
ale i jeho přátelé.

V Dobřejovicích žije Martin 
Sklenář (40) patnáct let. 
Je známý tím, že mu sou-

časnost i budoucnost obce leží 
na srdci, proto se pouští i do vě-
cí veřejných, stal se zastupitelem 
a občas je z jeho úst slyšet kriti-
ka na adresu vedení obce. „Ne-
ní to nic osobního, jde o princip 
a obranu zájmů nás všech. Za ka-
ždého mluví práce – já si zkrát-
ka všímám věcí, které by se daly 
udělat lépe ve prospěch Dobřejo-
vic a jejich obyvatel. Záleží mi na 
tom, abychom obec předali našim 
dětem v co nejlepším stavu. Aby-
chom mysleli na potomky, nikoli 
jen na své blaho,“ říká v rozhovo-
ru Martin Sklenář. 

Jak ses přistěhoval  
do Dobřejovic?

Přestěhoval jsem se do ob-
ce v roce 2003 za manželkou, její 
rodiče tu vlastnili domek. V Dob-
řejovicích jsme pak slavili svatbu 
a začali náš rodinný život. 

A jste tu spokojení?

Rozhodně. Narodily se nám 
dvě děti, kterým je dnes šest 
a osm let. Manželka pochá-
zí z Čestlic, takže děti tam po je-
jím vzoru navštěvují školu. Máme 
spoustu rodinných aktivit, výle-
tů, spoustu koníčků. V minulos-
ti jsem za prací hodně dojížděl, 
takže zpočátku jsem v obci stačil 
tak přespat a už jsem byl zase na 
cestě. Dnes už je to jinak. V Dob-
řejovicích podnikám, žiji a trávím 
zde mnohem více času. Zakořenil 
jsem tu. 

A co tě přimělo vložit 
se do věcí veřejných? 
Dnes jsi zastupitelem.

Před čtyřmi lety, v květnu 
2014, jsem šel poprvé na jednání 
zastupitelstva, protože jsme s na-
šimi sousedy tehdy ještě nefor-
málně diskutovali nad tím, že se 
nám pár věcí, které tu tehdejší ve-
dení obce provádělo, nelíbilo. Tak 
jsem si řekl, že jen diskutovat ne-
stačí, že je potřeba se dozvědět 
více, zajímat se, aby to mělo ně-
jaký smysl, abych byl třeba scho-
pen pomoci, sám nabídnout něja-
ké východisko, alternativní řešení.  
Tehdy na tom „mém“ prvním za-
stupitelstvu se veřejně projedná-
valo uzavření silnice skrz průho-
nický park a musím říct, že to, co 
jsem na jednání viděl, bylo pro mě 
velmi tristní. Skončilo to oznáme-
ním, že se silnice zavře, ať se nám 
to líbí nebo ne. Nikdo za občany 
nebojoval, tehdejší místostarosta 
Kappel zkrátka souhlasil, přesto-

„Za každého mluví práce – já si zkrátka všímám věcí, 
které by se daly udělat lépe,“ říká Martin Sklenář

že padalo mnoho argumentů pro-
ti i jiné možnosti řešení. To ve mně 
podnítilo zápal se veřejně angažo-
vat, zlepšit ustrnulé nefunkční ve-
dení obce – a začali jsme s přáteli 
bojovat proti uzavření silnice. Na-
konec z toho vznikl spolek Moder-
ní Dobřejovice a také kandidátka. 
Vstoupili jsme do voleb a podaři-
lo se nám dostat, byť v menšině, 
do zastupitelstva, kde se snažíme 
o zlepšení věcí. Nespokojujeme se 
s pohodlím, skutečně bráníme zá-
jmy obyvatel, motivujeme, navr-
hujeme vlastní řešení. Společně 
s Pavlou Mikuškovou nás označují 
za opozici, a tak to samozřejmě ne-
máme jednoduché a spoustě špat-
ných věcí nakonec nezabráníme 
jen prostým přehlasováním. Ale 
nevzdáváme se. 

Ta silnice se nakonec 
uzavřela?

Zatím se neuzavřela, ale v tuh-
le chvíli je více než jasné, že se uza-
vře. A je to práce současného vede-
ní obce, jeho liknavosti, nezájmu. 
Náš spolek vytvořil i petici proti je-
jímu zavření, kterou jsme poslali 
na Středočeský kraj a předali sou-
časnému vedení Dobřejovic. Přes-
to starosta a místostarosta sou-
hlas s uzavřením udělili. Bohužel 
to pro občany Dobřejovic nic pozi-
tivního nepřineslo a do budoucna 
ani nepřinese. 

A přišli jste na další 
věci, se kterými nejste 
spokojeni?

Bohužel ano, a to tím, že jsme 
zblízka nahlédli pod pokličku a vi-
děli, jak to na obci funguje. Zjisti-
li jsme, že se tu až příliš záležitostí 
dělá jinak, než by mělo, že tu vlád-
ne autoritářský režim. Vedení je na 
radnici příliš dlouho, odtrhlo se 
od lidí, ustrnulo, už nemá inven-
ci ani motivaci. My ale chceme mo-
derní obec založenou na tradicích, 
otevřenosti, sdílení informací, 
chytrých řešeních v souladu s přá-
ními obyvatel, což dá základ zdra-
vé pospolitosti, nikoli zájmům jed-
notlivců. Tak vznikl název Moderní 
Dobřejovice. Je smutné, jak to au-
toritářský režim v zastupitelstvu 
dosud vedl – mluví jeden člověk 
a čtyři jen zvedají ruce a na otáz-
ky odpovídají: „K tomu se nebu-
du vyjadřovat.“ Tak se to ale v 21. 
století dělat nedá, to se musí změ-
nit. Nežijeme v totalitě a demokra-
cie by neměla být zneužita a po-
kroucena. 

A jak se podle tebe 
současný styl vedení 
projevuje v samotné 
obci?

Samozřejmě ji to rozděluje. 
Vznikají tábory lidí, a to kvůli to-
mu, že nemají dostatek informací 
a nemají ani možnost si je ověřit. 
Je velmi složité mezi veřejnost do-
stat povědomí o tom, co se na ob-
ci děje za jejich zády. Proto jsem 
moc rád, že řada lidí začala cho-
dit na jednání zastupitelstva. 
Chodí jich čím dál víc a v době, 
kdy se projednávají i zásadní té-
mata. Z toho mám velkou radost. 
Trápí mě to, že nám bohužel ně-
které věci utekly a už se nedají 
vrátit zpátky. Mrzí mě, že jsem do 
zastupitelstva nešel dříve. 

Jak by to tedy mělo 
vypadat?

Tak především je potřeba vy-
pracovat dlouhodobý pohled na 
rozvoj obce a předložit ho lidem 
k odsouhlasení. Nemůžete vystu-
povat jako majitel firmy, obec ne-
ní fabrika, se kterou si mohu dě-
lat, co chci, když jsem zvolen. Má 
určitá specifika, na která musí ve-
dení obce brát ohled. A když už 
ji tedy chci řídit jako firmu, tak 
s tím, že obyvatelé jsou v pod-
statě představenstvo, které ředi-
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telům nebo vrcholným manaže-
rům říká, jaké má vize, a oni na 
to berou ohled, naplňují vizi oby-
vatel, nikoliv svou. Bohužel v sou-
časném zastupitelstvu to tak není.

Proto jsi založil 
i webové stránky 
Dobřejovice bez 
cenzury?

Je to způsob, jak dostat infor-
mace ke všem lidem, když to ve-
dení obce nedělá. Jde o otevřený 
přístup k faktům, nikoliv polo-
pravdám, na základě kterých si 
pak každý může udělat svůj vlast-
ní názor. Budeme tam zveřejňo-
vat informace ke klíčovému dění 
v obci, lidé si tam mohou poslech-
nout audiozáznamy ze zasedání 
zastupitelstva. Vedení obce to ne-
chtělo povolit, tak pořizuji vlast-
ní nahrávky a zveřejňuji je, aby 
k nim měl každý zájemce přístup.  

Co v Dobřejovicích 
podle tebe chybí?

Od roku 2013 existuje užiteč-
ný vypracovaný Strategický rozvoj 
obce, který definuje slabé a silné 
stránky. Spolek Moderní Dobřejo-
vice z něj také hodně čerpal při se-
stavování volebního programu. 
Řekli jsme si, že budeme odstra-
ňovat slabé stránky a rozvíjet sil-
né. Bohužel, protože máme v za-
stupitelstvu nyní menšinu, nenašli 
jsme společnou řeč s vedením ob-
ce tuto myšlenku sdílet a zůsta-
lo u nekoncepčnosti. Především 
vnímám jedno velké negativum, 
že obec nevlastní klíčové pozem-
ky v obci, protože bez nich bude 
těžké něco vybudovat. Pokud jde 
o to, co v obci chybí, tak je to jed-
noznačně kulturní a společenské 
centrum, které by odpovídalo sku-
tečným požadavkům a nárokům 
spolků a zájmových skupin v ob-
ci. Chybí skutečně přívětivé místo, 
kde by se lidé s radostí potkávali. 
I třeba „slušná“ restaurace s ka-
várnou, o kterou se tady vedení 
obce marně pokusilo v rámci ne-
funkčního Spolkového domu.

Jak by obec mohla 
získat klíčové 
pozemky, o kterých jsi 
mluvil?

Největší problém je, že větši-
na těchto pozemků byla v rámci 
restitucí vrácena pražskému arci-
biskupství. To je tedy dnes jediný 
partner pro případné vyjednává-
ní. To však neznamená, že bychom 
se o něj neměli pokoušet. Naopak 

těžme z toho, že majitel je známý 
a dostupný. Další pozemky, kte-
ré by v budoucnu mohly být vy-
užity pro projekty sloužící obča-
nům, vlastní právě obyvatelé naší 
obce. I s těmi bychom měli aktiv-
ně jednat.

Současné vedení 
obce neudělalo žádné 
kroky, aby se o to 
pokusilo?

Několikrát jsme tlačili, aby 
to udělali. Nejprve tvrdili, že ne-
ní možné se do kanceláře arcibis-
kupství dostat na jednání. To se 
posléze ukázalo jako nepravdivé 
tvrzení. Nakonec jsme se dobrali 
pravdy, že současné vedení obce 
nemá zájem tuhle zásadní věc ře-
šit. Impuls k jednání ale musí při-
jít z Dobřejovic, náš zájem by měl 
být intenzivní, s určitým cílem, 
konceptem, i kdyby to mělo zna-
menat jednání o nějaké míře dal-
ší spolupráce s arcibiskupstvím. 

Největším problémem 
v obci je ale doprava…

Ano. Koncept dopravy má ně-
kolik variant, vedení obce ale, bo-
hužel, pracuje jen s jedinou, což 
má za následek fakt, že se za čty-
ři roky změnilo k lepšímu napros-
té minimum.  Uzavřela se smlou-
va se Středočeským krajem o tom, 
že s jeho dotací se postaví kruho-
vý objezd. Tento plán je ale ne-
šťastný, naprosto postrádá řeše-
ní toho, co nás pálí nejvíce, a tím 
je intenzita  dopravy. Intenzitu 
dopravy kruhový objezd nevyře-
ší, přispěje jen k její plynulosti. 
Co se týče bezpečnosti, je pozitiv-
ní, že se řeší přechody pro chodce 
se signalizací, bezpečné chodníky 
kolem komunikací, zúžení komu-
nikací v nejširších místech, kde 
auta jezdí rychle, měřené úseky 
a tak dále. Tento koncept bychom 
pak měli rozplánovat a začít na-
plňovat.  Záležitosti typu bezpeč-
nost dětí na přechodech jsou klí-
čová témata, přesto se nejvíce 
mluví jen o kruhovém objezdu. 

V obci nejsou 
politické strany, 
vedení obce tedy 
bude vždy nezávislé. 
Je to dobře?

V tom máme velké štěstí, mů-
žeme volit pouze lidi, kterým 
osobně věříme a u kterých se nám 
líbí, jak přistupují k práci. Já na-
příklad uznávám profesionalitu, 

pluralitu názorů, diskusi, rozum, 
ale i vnímavost a chytrost v tom 
nechat si poradit. Z toho prame-
ní občas i situace, kdy se na za-
stupitelstvu s kolegy z vedení ob-
ce takříkajíc chytneme. Většinou 
je to dílem vzájemného nepocho-
pení, neochoty autokratického ve-
dení komunikovat s lidmi s jiným 
názorem, prvoplánové odmítá-
ní alternativních návrhů. Častým 
obrázkem je pak to, že „opozice“ 
přednese nějaký svůj návrh ře-
šení, který starostovi navíc pře-
dal týden dopředu, a pan staros-
ta diskusi utne hned v začátku 
s tím, že nechce, aby se to vůbec 
projednávalo, nebo to zkrátka bez 
diskuse zamítnou. Ta bezmocnost 
rozhoupat možná i záměrnou 
zkostnatělost je frustrující. S tím 
se těžce bojuje. 

Říká se o tobě, že 
jsi v těchto věcech 
takový  buldok, 
bojovný, zásadový, je 
to trefné?

Považuji se za celoživotní-
ho sportovce. Když něco dělám, 
tak na sto procent. Nejsem člo-
věk, co stojí v koutě, velmi těžko 
se se mnou manipuluje. Vychází 
to i z toho sportu. Navíc jsem pří-
mý člověk, nerad politikařím, to-
ho jsem naprostý odpůrce. Říkám 
na rovinu, co si o věcech myslím 
a co je mým cílem, a tahle přímost 
se ne každému líbí. Já ji však po-

važuji za zdravou. Pokud s něčím 
nesouhlasím, tak se vždy snažím 
uvést konkrétní důvody a zároveň 
navrhnout jiné řešení. Proto na-
opak zase naslouchám názorům 
ostatních. Takto si představuji 
i moderní vedení obce.

Martine, jaká je 
tedy tvá představa 
o budoucím rozvoji 
Dobřejovic?

Naše obec má obrovský po-
tenciál ve svých vlastních obyva-
telích. Ten se projevuje už nyní 
v jejich angažovanosti například 
v rámci činnosti různých spolků. Je 
jen potřeba jim dát další možnos-
ti k ovlivňování prostředí, ve kte-
rém žijí. Jsou dvě možnosti, jak při-
stupovat ke správě obce. Buď být 
pouze jejím údržbářem, jak to už 
několik let předvádějí pánové ve 
vedení Dobřejovic anebo se snažit 
o modernizaci a pozitivní rozvoj. 
To znamená vymýšlet nové pro-
jekty, opravdu řešit tíživé problé-
my a shánět na to peníze ze všech 
dostupných zdrojů. Tedy nejenom 
čekat, co nám do obce přijde z da-
ní, ale snažit se získávat i peníze 
z krajského, státního i evropského 
rozpočtu. A ty možnosti jsou. Do 
rozhodování o naložení s těmito fi-
nancemi pak zapojovat co nejširší 
zdejší veřejnost. To je moje před-
stava o podobě Dobřejovic do bu-
doucích let. n
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Vydejte se na 
nejkrásnější 
vyhlídky v regionu

Co se vám 
v Dobřejovicích líbí? 
Co byste naopak 
změnil?

V Dobřejovicích žiji od naro-
zení, jen s přestávkou asi osmi 
let, kdy jsem žil kvůli zaměstnání 
v Praze a v zahraničí. Jsou pro mě 
domovem, místem, kde jsem ko-
lem naší ulice Skalické, zdejšího 
lesíku a rybníka Skalníka prožil 
skvělé dětství s kamarády. 

V neposlední řadě mám tuto 
dobu spojenou se svými začátky 
a objevováním místního klubu FK 
Dobřejovice. Tam mě s sebou bral 
strýc, který za místní klub odehrál 
spoustu let i jako kapitán týmu. V té 
době prožíval místní klub asi nej-
větší období slávy, mužstvo hrálo 
několik let krajský přebor a hráči 
byli pro nás „špunty“ bohové, stej-

ně tak lidé z vedení klubu. Dodnes 
mám v sobě sváteční pocit, jakým 
bylo tenkrát jít na fotbal.

V obci se za ta léta udála 
spousta věcí, avšak po narození 
naší první dcery jsem si uvědo-
mil, že mi tu chybí možnost, aby 
se děti měly kde seznámit, zahrát 
si přirozeně jako tenkrát my.

Tradiční akce, které se v Dob-
řejovicích dnes konají, například 
čarodějnice, dětský den, koupá-
ní v rybníku, dětský fotbal, neby-
ly nějakou dobu na pořadu dne.

Jsem moc rád, že v tomto udě-
lali jednotlivci i spolky obrovský 
kus práce a dnes máme u nás tu 
možnost nabídnout mládeži sebe-
realizaci.

Obec má díky těmto lidem 
a jejich společnému úsilí mož-
nost být skvělou adresou. Kvituji, 
že jen na dětskou kopanou k nám 

Otázka pro…  
Tomáše Kubíčka 

chodí i děti z okolních obcí, to by 
pro nás mělo být vyznamenáním. 
Znamená to také závazek jak pro 
klub, tak pro obec neustále tyto 
podmínky vylepšovat. 

A já mám jeden tip – rádi by-
chom využili místní hřiště u SD, 
jen ten povrch je trochu nešťast-
ný a nebezpečný zároveň. Obec 
pro to dělá, co se dá, klub by měl 
v tomto ohledu přidat. V součas-
né chvíli mi přijde způsob vede-
ní klubu ve stylu „po nás potopa“. 
Rád bych přispěl k tomu, aby jít 
v obci na fotbal bylo opět sváteč-
ním pocitem. n

TOMÁŠ KUBÍČEK (35 let)
Je dobřejovickým rodákem. S přítelkyní Nikolou má dvě dcerky, Nikol 
a Emmu. „Moje přítelkyně je skvělá. Moc jí děkuji za trpělivost, kte-
rou se mnou a mým koníčkem, fotbalem, má,“ říká Tomáš Kubíček. 
Spolu s ostatními členy Spolku Moderní Dobřejovice totiž v Dobřejo-
vicích stál u zrodu oddílu dětské kopané Junior při zdejším fotbalo-
vém klubu. Oddíl má za tři roky fungování už čtyři věkové katego-
rie a docházejí sem nejen místní, ale i děti z okolí. „Tomáš je jejich 
duchovním otcem, trenérem, obětavým patriotem, který přemlouval 
k práci s mládeží i další trenéry,“ říkají o něm přátelé. Ve vzácných vol-
ných chvílích Tomáš nejraději vyjíždí s rodinou na výlety či dovolenou 
a užívá společnosti „svých tří děvčat“. Využil se v oboru gastronomie 
a tomuto zaměstnání zůstal věrný, byť si na čas odskočil do USA za 
zdokonalením své angličtiny. Dnes pracuje jako šéfbarman v podniku 
v centru Prahy. „Stále se snažím jít ve fotbalu dopředu formou studia 
trenérských licencí a hlavně tréninkem samotným. Největší odměnou 
pro mě nejsou body, ale třeba moment, kdy vím, že na hřišti mám 
klučinu, jehož tatínek či děda v klubu také hráli,“ prozradil Tomáš. 

„Je to nejúžasnější výhled ve 
středních Čechách,“ říká o vyhlíd-
ce Máj nad Slapskou přehradou, 
resp. nad bývalými Svatojánský-
mi proudy Zdeněk Jirásek ze stře-
dočeské organizace Klubu českých 
turistů a dodává: „Hledíte na vod-
ní zákruty, zalesněné skalnaté údo-
lí, na vesničku Kobylníky spojenou 
s vorařstvím a výstavbou přehra-
dy. Bohužel tam už několik let ne-
vede značená trasa, protože jsou 
tam soukromé pozemky. Návštěv-
níci tam chodí různými cestičkami. 

Kousek vedle je Smetanova 
vyhlídka do stejné údolní kraji-
ny, ke Štěchovicím a na nejstar-
ší trampskou osadu u nás, Ztra-
cenku, založenou oficiálně v roce 

T I P  N A  V Ý L E T
1918. Ztracenkáři sem ale jezdi-
li už před první světovou válkou.

Kousek od Prahy u Jílového 
a vísky Bohuliby, spojené s těž-
bou zlata, doporučujeme vyhlíd-
ku Třeštibok na kopci Zahrádka. 
Je tu nejkrásnější výhled na ka-
ňon, ve kterém proudí řeka Sá-
zava, na železnici, po které jezdí 
Posázavský Pacifik. Třeštibok se 
to jmenuje proto, že v těchto mís-
tech museli voraři řeku projíždět 
v určitých místech, jinak si o bok 
skály roztříštili vor. Naproti je le-
gendární vrch Medník, který je 
sám zalesněný, takže z něj do kra-
jiny neuvidíte. Trampský spisova-
tel Bob Hurikán tento úsek Sáza-
vy s četnými trampskými chatami 
nazval Zlatý kaňon a lokalitu pří-
vozu u Žampachu cizinci vždy ob-
divují, protože to tam vypadá jako 
na Aljašce. Doporučujeme jet z Pe-
trova do Bohulib a na konci osady 
zaparkovat. Na vyhlídku je to od-
tud deset minut příjemnou pro-
cházkou lesem. n
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Ukliďme Česko  
i Dobřejovice

L etos se uklízelo až za hrani-
cemi obce a pomáhat přišlo  
ještě více lidí než v před-

chozím roce. Dobřejovičtí se  
7. dubna opět připojili k celostát-
ní akci Ukliďme Česko. Pytle na 
odpadky vzaly do ruky všechny 
generace a vydaly se všemi směry. 
Uklízelo se až na hranicích katas-
tru obce. Trasu k rybníku Skalník 
a jeho okolí si vybral i Ladislav 
Bezouška s rodinou. „Jako každý 
rok jsme našli velké množství od-
padků. Mělo by být povinností ka-
ždého z nás dodržovat a hlídat si 
čistotu a pořádek v naší obci, a to 
nejen u svých domovů, ale na ve-
řejných místech. Jen tak se nám 
zde bude žít lépe,“ říká Ladislav 
Bezouška. Po skončení akce se ko-
nalo tradiční opékání špekáčků, 
které rozdávala obec účastníkům 
akce zdarma. Děkujeme všem, 
kteří se zúčastnili, příští rok opět 
při této akci na viděnou... 
n	Spolek Moderní Dobřejovice

D O B RÁ Z P RÁVA

V Dobřejovicích bylo po zimě opět co uklízet.    
Při úklidu jsme zažili dobrou náladu a do jara naše obec vstupuje zase vysmejčená.

AKCE
od 1. 5. - 31. 5. 2018   
nebo do vyprodání zásob.

39 Kč
59 KčÍ

www.modernidobrejovice.cz
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VODOROVNĚ
A: Výklenek ve zdi; Jet okolo; Dobrý nápoj; Čapkem vymyšlený umělý člověk; 
Nářadí; B: Sudba; Slovensky bílá; Nejvyšší karta; Rozlučník (diakritické znaménko); 
Biblická postava; C: Indonés. atol; Něm. organický chemik (1902–58) NC za fyziku 
(1950); Angl. muži; Propagační materiál; Na blíže neurčeném místě; D: Zušlechtěná 
železa; Textilní rostlina; Městská část; Tuzexová poukázka; Hyenovitá šelma;  
E: Iniciály astronauta Armstronga; Skladatel francouzského romantizmu (Cézar); 
Něm. červený; Metropole Velké Británie (angl.); Něm. jedna; F: Oslí mládě; Zkr. 
atletického klubu; Domácky Eliška; Domácky Alena; Japon. sídlo na ostrově Honšú; 
Zn. voltampéru; Těsný (o šatech); G: Tajenka 1; SPZ Rychnova nad Kněžnou; H: 
Zem na kořenu rostliny; Inic. výtvar. Dejneky; Angl. ano; Diova dcera; Péřová šála; 
Norský státník a spisovatel; Předložka; I: Jinak; Trhnutí; Anglicky ctitel; Americký 
filmový a televizní herec (*1936); Žal; J: Spodní; Druh papouška; Příkop (nář.); 
Písemnosti; Oslovení králíka z klobouku kouzelníka Pokustóna; K: Starší české 
jméno; Tajenka 2; Mužské jméno (24.6.); L: Angl. potvrzení (zkratka); Stanový dílec; 
Zvláštní ryba; Inu (zast.); Popěvek; Tahle; M: Zn. hliníku; Hasnice; Snad; A sice; 
Skřítek; Bankovní automat; Sloven. mák; N: Citoslovce podivu; Malá oj; Filozof; 
Řeka v jižní Francii; Zřícenina; O: Angl. mléko; Šlechtici; Mezinárodní automobilová 
federace; Somálská studna; Předložka s 2. pádem; Ženské jméno

SVISLE
1: Japon. sídlo na ostrově Kjúšú; Uzlík v tkanině; Tečka; Náš autobazar; Zn. 
americia; 2: Francouzská řeka; Automatický systém řízení (zkr.); Souhlas; Římsky 
1150; SPZ Jihlavy; 3: Karetní barva; Spojka odporovací; Podbradek; Usazenina;  
4: Mužské jméno (17. 6.); Domácky Eduard; Krajský nohejbalový svaz; Název starší 
vlněné látky; 5: Ten i onen; Irská osvobozenecká armáda; Podání packy; Slovensky 
tříska; Iniciály režiséra Lipského; 6: Angl. účet; Sloven.  jak; Umělecké páry; Idiot; 
Hovorový souhlas; 7: Základní číslovka; Zn. elektrospotřebičů; Halit; Polní míra; 
8: Cizí ženské jméno; Zařízení k regulování světelného toku ve fotoaparátu; Druh 
pepře; Ovocná zahrada; 9: Arabský drnkací nástroj; Střešní svod; Insekticid (zn.); 
Americký boxer (Muhamad); Solmizační slabika; 10: Pohyblivá část reproduktoru; 
Angl. mužský; Německá předložka; 11: Osévání; Zalíti okolo; Lozit; Latinská 
předpona; 12: Přiřazení významu; Končetiny; Ital. hodina; 13: Německá televizní 
stanice; Nesplacený závazek; Angl. sázka; Angl. led; Zn. vápníku; 14: Hora orlického 
podhůří; Horizont; Výraz pochopení; Harmonie; 15: Stavební hmota; Adamova 
žena; Slovensky akr; Církevní bratr (ital); 16: Stát Středního východu; Dvojice 
(kniž.); Hluboký ženský hlas; Mezinárodní kód Svaté Lucie; Cédéčko; 17: Tímto 
způsobem; SPZ okresu Hodonín; Fronta; Zn. snowboardů; 18: Povel; Svatební 
květina; Běloba; Angl. bláto; 19: Slovensky jinde; Steh; Zápas; Amisův přítel;  
20: Barmská délková jednotka; MPZ Jordánska; Klovat; Zesílený zápor; 21: Italská 
tisková agentura; Hnojivo; Ženské jméno; Had z knihy džunglí.

Vyluštěné křížovky vhazujte, prosím, do schránky spolku  
Moderní Dobřejovice na adrese: 
Košumberk 24 v Dobřejovicích do 12. května 2018.  
Nezapomeňte uvést jméno, příjmení, adresu  
a číslo telefonu nebo mailovou adresu.  
Na tři vylosované výherce čekají dárkové poukazy  
do místního obchodu Můj obchod v hodnotě 250 Kč, 150 a 100 Kč.  

Nápověda: Trema, Malo, Alden, Ube, AAD,  Aall, Arc, Adad, Nomo, Isac, 
Bill, Tan, Bet, LCA, Laen

Historie osídlení Dobřejovic je velice stará, což  dokazují i ostatky TAJENKA 1: TAJENKA 2.

Výherci z minulého čísla: 
1. Pavel Buňata (poukaz 250 Kč), 2. Martin Hloušek  
(poukaz 150 Kč), 3. Holky ze školky (poukaz 100 Kč).

Text tajenky: 
1. díl:  .......................................................................................................
2. díl: ....................................................................................................... .
Jméno a příjmení .....................................................................................
Tel.:  ................................ , e-mail:  ..........................................................  

"
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